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Interview met Niels van den Berge

In 2012 bent u naar Bangladesh verhuisd. Op uw website spreekt 
u over de gevolgen van klimaatverandering in Bangladesh. Wat 
voor gevolgen heeft  u daar concreet gemerkt?

Bangladesh ligt in de grootste Delta ter wereld. Die is van nature 
dynamisch. Erosie en sedimentatie zorgen ervoor dat de loop van 
rivieren voortdurend verandert. Dat zet dijken onder druk en zorgt 
voor overstromingen. Maar klimaatverandering versterkt deze 
processen fors en maakt ze vooral ook onvoorspelbaarder.

In Bangladesh werk ik met boeren die van hun ouders en grootouders 
hebben geleerd hoe ze moeten boeren. Maar de realiteit vandaag de 
dag is anders dan wat ze geleerd hebben. Steeds vaker worden ze verrast door vroege regenbuien waardoor 
grote delen van de oogst verloren gaan. Er breken ook regelmatig dijken door, waardoor grote stukken land 
onder water lopen. In 2014 kwam minister Schultz ons project bezoeken. De dag ervoor was de polder die we 
gingen bezoeken compleet onder water gelopen. Samen met de lokale bevolking hebben we de hele nacht met 
zandzakken moeten slepen om ervoor te zorgen dat de minister ons project toch nog kon bezoeken. 

U heeft  de gevolgen van klimaatverandering met eigen ogen gezien. Wat voor acties zouden er in Nederland 
op korte termijn moeten worden ondernomen? En op Europees en internationaal niveau?

In Nederland en op Europees niveau moeten we zo snel mogelijk onze economieën vergroenen. Dat kan 
Nederland niet alleen, maar Nederland kan wel een voortrekkersrol vervullen. Nu zijn we nog één van de 
slechtste presteerders in Europa op het gebied van schone energie. Ik heb zelf ruim 3 jaar in het Europees 
Parlement gewerkt. Daar heb ik gezien dat nationale koplopers cruciaal zijn om ambitieus Europees milieubeleid 
van de grond te krijgen. Nederland hangt nog te vaak aan de rem. Ik hoop dat we snel een koploper worden!

“In Nederland en op Europees niveau moeten we zo snel mogelijk 
economieën vergroenen!”

Internationaal is het zaak dat we ervoor zorgen dat alle landen de klimaatafspraken naleven. Naast het 
terugdringen van de uitstoot van broeikasgassen, is het ook heel belangrijk om landen waar de hardste klimaat-
klappen vallen, te helpen. Met advies, technologie en geld. Bangladesh is een goed voorbeeld. Een relatief arm 
land dat enorm zwaar getroff en wordt door de klimaatcrisis. Nu al. Het project waarin ik werk wordt door 
Nederland gefi nancierd.  Dergelijke projecten moeten er veel meer komen. We kunnen niet verwachten dat 
Bangladesh op de blaren gaat zitten voor de vervuiling die grotendeels in het Westen veroorzaakt is. Daar 
hebben zij simpelweg de middelen niet voor en daarnaast zou dat erg oneerlijk zijn.
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Niels van den Berge is een Nederlandse politicus bij GroenLinks. Op jonge leeft ijd was hij al lid van 
jongerenvereniging DWARS, waar hij in 2003 lid werd van de jongerenfractie. Van den Berge studeerde 
rechten aan de Radboud Universiteit en bos- en natuurbeheer aan de Universiteit Wageningen. In 2011 
trad hij op als vervangend Tweede Kamerlid. Na deze periode verhuisde hij naar Bangladesh. Bij de Tweede 
Kamerverkiezingen van 2017 stond Niels van den Berge op plek 18 van de lijst van GroenLinks. Hierbij was 
hij niet verkozen. We stelden hem een aantal vragen over de gevolgen van klimaatverandering in Bangladesh.
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Voor het vergroenen van de economie, zou het in wellicht goed geweest zijn als we mee hadden kunnen doen. 
Maar niet tegen elke prijs. Het is duidelijk dat de partijtoppen van VVD en CDA niet veel op hebben met 
duurzaamheid. Ik zeg bewust partijtoppen, want ik ken wel mensen binnen deze partijen met een groen hart. 
De vraag is dus of we echt wat hadden kunnen bereiken in een kabinet. Waarschijnlijk kunnen we de komende 
jaren vanuit de oppositie meer doen op groen. Bovendien komen er in 2018 gemeenteraadsverkiezingen aan. Die 
zijn ook heel belangrijk voor duurzaamheid. Gemeenten kunnen een belangrijke rol spelen in woningisolatie, 
elektrisch rijden en duurzame energie. Lokaal is duurzaamheid vaak een minder beladen onderwerp dan in de 
nationale politiek. Dus hopelijk wint GroenLinks fl ink en komen we weer in veel Colleges van Burgemeester 
en Wethouders terecht, zodat we lokaal de vergroening in kunnen zetten. En dan hopelijk over 4 jaar in het 
kabinet. 

Jazeker. Ik vind ook dat we een morele plicht tot optimisme hebben. Aan pessimisme en negativiteit heeft  
niemand wat. Je kunt kijken naar alles wat er niet lukt (we hebben in Nederland nog steeds kolencentrales), 
maar ik kijk liever naar wat er wel lukt. Het gaat de goede kant op. In de samenleving en in het bedrijfsleven 
gebeuren mooie dingen. We zijn er nog lang niet en de politiek is veel vaker een blok aan het been dan een 
bondgenoot voor vergroeners. Maar we gaan wel echt de goede kant op en ik hoop daar ook verder aan bij te 
kunnen dragen. 

Dat is op zichzelf een zorgwekkende beweging. Toch ben ik wel optimistisch. De overgang naar een groene 
economie biedt enorme economische kansen. De bouw van windmolens en elektrische auto’s levert een hoop
banen op. Maar ‘vertegenwoordigers van de gevestigde belangen’ zullen in verzet komen. Denk aan producenten 
van olie en gas. Dat is op zichzelf logisch. Trump vertolkt die belangen. Het mooie is wel dat we al zo ver zijn 
in de overgang naar een schone economie, dat het tij eigenlijk niet meer te keren is. Zelf niet door de President 
van Amerika. Kijk naar China dat fors investeert in schone energie. Waarschijnlijk niet vanuit idealisme, maar 
omdat ze er economische kansen in zien. Hetzelfde geldt voor een bedrijf als Shell. Jarenlang wilden ze weinig 
van windenergie weten en nu doen ze volop mee. Als dat soort spelers hun gewicht erachter zetten dan heeft  
Trump het nakijken. 

Terwijl steeds meer mensen en overheden erin geloven dat er wat moet gebeuren aan klimaatverandering, 
is er ook een beweging gaande in Amerika die de andere richting op gaat. Denk hierbij bijvoorbeeld aan 
president Trump die Amerika uit het klimaatakkoord trekt. Hoe kijkt u hier tegenaan? 

GroenLinks gaat defi nitief niet regeren. Ziet u dit als een tegenslag voor de weg naar een groener Nederland?

Het is duidelijk dat er nog een hoop werk aan de winkel is om de klimaatverandering tegen te gaan. Ziet u 
de toekomst positief in?

Wilt u zelf nog wat kwijt op het gebied van klimaatverandering, beleid of van uw ervaringen in 
Bangladesh?
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Eén van de grootste uitdagingen met klimaatverandering is lang geweest dat het een ver-van-mijn-bed-
show was. Dat lijkt nu te veranderen. De betrokkenheid van mensen in de samenleving is groot. Niet alleen 
in Nederland trouwens. Toevallig zag ik vorige week een Duitse poll in aanloop naar de verkiezingen daar. 
‘Klimaatverandering’ is het thema waar Duitsers zich het meest zorgen over maken. Meer dan bijvoorbeeld 
over veiligheid en dat is op zich logisch, want klimaatverandering kan onze veiligheid ook onder druk zetten. 
Gelukkig zie ik ook genoeg redenen voor optimisme en ik ben erg gedreven om mezelf vol energie in te 
blijven zetten voor groene verandering.  
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